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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm 

(FP) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 11 december 

2014. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde den 23 oktober 2014 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 23 oktober 2014, som blivit vederbörligen justerat, 

godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp 18 november 2014 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 18 november 2014, som blivit 

vederbörligen justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 12 november 2014 från: 

Ledningsstaben  

Gymnasieavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

 

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor den 12 november 

2014 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Månadsrapport 

Ekonomisk rapport för oktober 2014 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 7  

Översyn av samverkansavtal och gemensam programpeng 

- GG2.0 (för gymnasieskolan) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 323-1096/2014. 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

7 november 2014, dnr 1.6.1-7561/2014. 

 

Kommunförbundet Stockholms Län (KSL) har haft i uppdrag att 

se över nuvarande samverkansavtal för länets 

gymnasieutbildningar och räkna om programpengarna för den 

gemensamma prislistan. Ett samverkansavtal och gemensam 

programpeng har tagits fram och KSL:s styrelse rekommenderar 

kommunerna att anta det.  

 

Stadsledningskontoret och utbildningsförvaltningen anser att 

staden på det hela taget kan acceptera modellen för 

samverkansavtalet i förhållande till andra kommuner och 

fristående skolor. Emellertid kan staden inte åta sig att arbeta 

mot målet att tillämpa en gemensam programpeng till nationella 

program.  Stadsledningskontorets och utbildningsförvaltningens 

uppfattning är att staden inte kan godkänna den del av avtalet 

som innebär att staden frånsäger sig rätten att själva besluta om 

ersättning till stadens egenregiverksamheter.   

 

Avtalet beaktar inte den grupp elever med behov av särskilt 

stöd, och som även är i behov av mindre undervisningsgrupper, 

men som är behöriga till de nationella programmen. 

Stadsledningskontoret och utbildningsförvaltningen anser att 

dessa grupper, dvs. för elever som går förstärkt program med 

specialpedagogisk profil, måste undantas i samverkansavtalet. 

Staden kan erbjuda interkommunala platser i mån av plats och 

då med ett högre programpris.   

 

Avtalet omfattar, enligt 5§, nationella program samt 

introduktionsprogrammen programinriktat individuellt val och 

yrkesintroduktion som anordnas för grupp av elever. Staden 

avser att begära undantag för båda introduktionsprogrammen i 

enlighet med aktuell paragraf i avtalet.   

 

Det är mycket angeläget att den gemensamma 

gymnasieregionens effekter för elever och gymnasieskolor 
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utvärderas av såväl staden som KSL. Utvärderingen ska också ta 

upp faktorer som utbudsplanering, hur prislistan fungerar, 

framtida behov av gymnasieplatser samt kostnader för lokaler 

och tomma platser. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av förnyelseavdelningen inom 

stadsledningskontoret och gymnasieavdelningen och 

avdelningen för ekonomi och styrning inom 

utbildningsförvaltningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 8   

Vissa skollagsfrågor - Del 2 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 001182/2014. 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänstutlåtande till utbildningsdepartementet som ett 

underhandssvar på remissen.  

2. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

30 oktober 20144, dnr 1.6.1-9013/2014. 

 

Utbildningsdepartementets promemoria ”Vissa skollagsfrågor – 

Del 2” innehåller förslag till ändringar i skollagen, 

skolförordningen och gymnasieförordningen. Förvaltningen är 

positiv till samtliga förslag. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts gemensamt av utbildningsförvaltningens 

ledningsstab och stadsledningskontoret i samverkan med 

aktuella avdelningar inom utbildningsförvaltningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänstutlåtande till utbildningsdepartementet som ett 

underhandssvar på remissen.  

2. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 9   

Internationella skolor 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 001181/2014. 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till utbildningsdepartementet som 

underhandssvar på remissen. 

2. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

5 november 2014, dnr 1.6.1-9023/2014. 

 

Promemorian Internationella skolor innehåller förslag till ett 

antal ändringar i skollagen (2010:800) samt förslag till 

förordning om internationella skolor. 

 

Förslagen innebär bland annat att kommuner, efter medgivande 

från Statens skolinspektion, kan få vara huvudmän för 

internationella skolor på grundskolenivå. 

 

Utbildningsförvaltningen är i stort positiv till förslagen. 

Förvaltningen är dock tveksam till om elever som stadigvarande 

bor i Sverige och som har skolans språk som ett dagligt 

umgängesspråk i hemmet med minst en vårdnadshavare, ska 

vara målgrupp för en internationell skola. 

 

Förvaltningen anser också att förslaget om att de enskilda 

huvudmännen har möjlighet att ta ut avgift för sina 

merkostnader kan komma att ge dem konkurrensfördelar som 

inte är förenligt med principen om lika villkor. 

 

Vidare anser förvaltningen att de kommuner som redan idag 

bedriver verksamhet motsvarande internationell skola på 

grundskolenivå bör få bedriva denna verksamhet enligt de 

föreslagna reglerna i avvaktan på att lagändringarna genomförs. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts gemensamt av gymnasieavdelningen och 

stadsledningskontoret i samverkan med 

utbildningsförvaltningens ledningsstab. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till utbildningsdepartementet som 

underhandssvar på remissen. 

2. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 10   

Genomförandeförslag för om- och tillbyggnad av 

byggnaden Lindeparkens gymnasium till ny grundskola i 

Enskede Gård  

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens genom-

förandeförslag för om- och tillbyggnad av Lindeparkens 

gymnasium för att skapa en ny grundskola. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande att bygga om- och till 

Lindeparkens gymnasium till en hyreshöjande kostnad om 

96,4 mnkr och med ett hyrestillägg om 7,2 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

27 oktober 2014, dnr 2.6.3-3018/2014. 

 

Elevantalet är i starkt växande i söderort. 

Utbildningsförvaltningen bedömer att byggnaden Lindeparkens 

gymnasium kommer att behövas som grundskola för del av 

söderort. Genom att tidigarelägga om- och tillbyggnaden kan 

skolan, innan den behövs för det egna skolpliktsområdet, 

fungera som antingen evakueringsskola eller som tillfällig 

lösning i det fall att en planerad skola blir försenad.  

 

SISAB bedömer den hyreshöjande kostnaden till cirka 7,2 mnkr,  

vilket ger en total årshyra om 10,5 mnkr första året efter 

färdigställande. 

 
Ärendets beredning  

Genomförandeförslaget har beretts i samråd mellan 

representanter för utbildningsförvaltningen i form av 

avdelningen för ekonomi och styrning och 

grundskoleavdelningen samt SISAB.  Huvudskyddsombud har 

på sedvanligt sätt medverkat. 

 

Samråd har skett med stadsledningskontoret. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag för om- och tillbyggnad av 

Lindeparkens gymnasium för att skapa en ny grundskola. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande att bygga om- och till 
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Lindeparkens gymnasium till en hyreshöjande kostnad om 

96,4 mnkr och med ett hyrestillägg om 7,2 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 11   

Genomförandeförslag för om- och tillbyggnad av 

Enskedefältets skola 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens genom-

förandeförslag för om- och tillbyggnadsåtgärder vid 

Enskedefältets skola.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av att om- och till-

byggnadsåtgärder vidtas vid Enskedefältets skola till en 

hyreshöjande kostnad om 166,6 mnkr och med ett 

hyrestillägg om 11,7 mnkr. 

3. Utbildningsnämnden beslutar att Enskedefältets skola ska 

evakueras till Lindeparkens gymnasium under 

ombyggnadstiden.  

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 oktober 2014, dnr 11-324/4705. 

 

Den drygt 80-åriga skolan är i sin helhet i behov av upprustning 

och anpassning till dagens och morgondagens arbetsformer. 

Förvaltningen föreslog därför i ett inriktningsförslag, vilket 

utbildningsnämnden godkände den 22 augusti 2013, ett antal 

åtgärder, bland annat integrerade lokaler för årskurserna F-3 och 

fritidshem, översyn av kök och matsal, tillgänglighetsåtgärder, 

säkrare skolväg samt skolgårdsupprustning. 

 

I det genomförandeärende som nu redovisas ingår förutom 

ventilationsåtgärder och byggande av fler toaletter samt åtgärder 

för övriga nämnda funktioner bland annat även placering av 

rektorsexpeditionen i anslutning till en ny huvudentré, 

lokalisering av slöjd- och bildundervisningen i anslutning till 

varandra samt att större idrottslokaler tillskapas. Om- och 

tillbyggnaden bygger på funktionsprogrammet för grundskolan. 

SISAB kommer att genomföra underhållsarbeten i form av 

bland annat stambyten. 

 

Den hyreshöjande kostnaden för den föreslagna om- och till- 

byggnaden uppgår till 166,6 mnkr och hyreshöjningen första 

året efter färdigställandet beräknas till 11,7 mnkr.  

 

Ombyggnaden planeras att ske under läsåren 2016/17 och 

2017/18 och hela skolan kommer att evakueras under denna 

period. Om- och tillbyggnaden av Lindeparkens gymnasium till 

en treparallellig grundskola för årskurserna F-6 planeras att vara 
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klar till höstterminen 2016 varför denna skola föreslås som 

evakueringsskola för Enskedefältets skola under två läsår. 

 
Ärendets beredning  

Genomförandeförslaget har beretts i samråd mellan 

representanter för Enskedefältets skola, centrala 

utbildningsförvaltningen i form av avdelningen för ekonomi och 

styrning och grundskoleavdelningen samt SISAB. Ett 

samordnande huvudskyddsombud har på sedvanligt sätt deltagit 

i arbetet. 

 

Samråd har skett med stadsledningskontoret. 

 

I samband med möten med föräldraföreningen avseende 

evakueringsförslagen har även informerats om om- och 

tillbyggnadsförslaget. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens genom-

förandeförslag för om- och tillbyggnadsåtgärder vid 

Enskedefältets skola.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av att om- och till-

byggnadsåtgärder vidtas vid Enskedefältets skola till en 

hyreshöjande kostnad om 166,6 mnkr och med ett 

hyrestillägg om 11,7 mnkr. 

3. Utbildningsnämnden beslutar att Enskedefältets skola ska 

evakueras till Lindeparkens gymnasium under 

ombyggnadstiden.  

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Förslag till genomförandebeslut avseende ombyggnad och 

tillbyggnad av Kungsholmens grundskola (åk 5 - 9), 

byggnaden Stadshagsskolan  

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag gällande om- och tillbyggnation av 

Kungsholmens grundskola hemkunskapslokaler och flytt av 

huvudentré. Den hyresgenererande projektkostnaden uppgår 

till 5 970 000 kronor med en årlig hyreshöjning om 395 000 

kronor. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

av SISAB beställa byggnation och ombyggnation. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

29 oktober 2014, dnr 12-324/324, 2.6.3-300/2014. 

 

Kungsholmens grundskola (åk 5 - 9) (byggnaden 

Stadshagsskolan) saknar i dagsläget hemkunskapssalar. Skolan 

har även behov av att säkerställa en tillgänglig, trygg och säker 

huvudentré för skolans barn. Utbildningsförvaltningen föreslår 

att utbildningsnämnden godkänner förslaget till om- och 

tillbyggnation av Kungsholmens grundskolas entré och 

lektionssalar till en hyresgenererande kostnad om 5 970 000 

kronor, med en årlig hyreshöjning om 395 000 kronor. 

Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 

uppdrar åt förvaltningen att beställa om- och tillbyggnationen av 

Kungsholmens grundskolas entré och undervisningssalar. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning, 

grundskoleavdelningen och SISAB samt skolans personal och 

huvudskyddsombud. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag gällande om- och tillbyggnation av 

Kungsholmens grundskola hemkunskapslokaler och flytt av 

huvudentré. Den hyresgenererande projektkostnaden uppgår 

till 5 970 000 kronor med en årlig hyreshöjning om 395 000 

kronor. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

av SISAB beställa byggnation och ombyggnation. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 13   

Förslag till inriktningsbeslut om ombyggnation för 

bageriutbildning vid Stockholms Hotell- och 

Restaurangskola 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om ombyggnation för bageriutbildning 

vid Stockholms Hotell- och Restaurangskola, till en bedömd 

projektkostnad av ca 16 mnkr och med en tillkommande 

hyra år ett om ca 1,5 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att ta fram 

underlag för genomförandebeslut.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 november 2014, dnr 13-324/7797. 

 

Nuvarande lokaler för bageriutbildningen vid Enskede Gårds 

gymnasium är slitna och har svårt att tillgodose verksamhetens 

behov. Samtidigt pågår en utredning om att flytta hela eller delar 

av nuvarande utbildningarna från Enskede Gårds gymnasium. 

Utbildningsförvaltingen har därför genomfört en utredning om 

möjligheten att flytta bageriutbildningen till Stockholms Hotell- 

och Restaurangskola vid Globen. Utredningen visar att detta är 

möjligt genom ombyggnation i delar av Stockholms Hotell- och 

Restaurangskola. Enligt SISAB:s bedömning kan ombyggnaden 

vara klar till vårterminen 2017. Genom att flytta 

bageriutbildningen ser utbildningsförvaltningen att befintliga 

lokaler vid Enskede Gårds gymnasium på sikt kan utnyttjas mer 

effektivt, eller avvecklas och ge plats för annan 

utbildningsverksamhet. 

 

Den totala hyresgenererande kostnaden för ombyggnaden 

bedöms till ca 16 mnkr, med en tillkommande hyra år ett om ca 

1,5 mnkr. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning, 

gymnasieavdelningen och SISAB, samt skolans personal och 

huvudskyddsombud. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om ombyggnation för bageriutbildning 

vid Stockholms Hotell- och Restaurangskola, till en bedömd 
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projektkostnad av ca 16 mnkr och med en tillkommande 

hyra år ett om ca 1,5 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att ta fram 

underlag för genomförandebeslut.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 

 

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 11/2014 

Sida 22 (35) 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 14   

Sammanträdestider för utbildningsnämnden 2015 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att nämnden sammanträder de 

dagar och tider som föreslås i förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

21 november 2014, dnr 1.1.2-9279/2014. 

 

Förslaget till utbildningsnämndens sammanträdestider år 2015 

har anpassats till de tider stadsledningskontoret beslutat för 

inlämnande av nämndbehandlade ärenden avseende 

tertialrapporter, delårsbokslut, verksamhetsberättelse och 

bokslut. 

 

Utbildningsnämnden sammanträder på angivet datum kl. 16.00, 

om inget annat anges. Utbildningsnämndens ordförande kan vid 

behov kalla till extra sammanträde. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom ledningsstaben. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden beslutar att nämnden sammanträder de 

dagar och tider som föreslås i förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 15   

Stiftelsen Gustaf och Ida Unmans donationsfond 

Beslut 

Utbildningsnämnden utser Karin Henrekson Ahlberg,  

(581021-8544), till ordinarie ledamot och Britt-Marie Kekonius 

(540508-0069), till suppleant för utbildningsnämndens 

styrelseplatser i Stiftelsen Gustaf och Ida Unmans 

donationsfond. 
 

Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

28 oktober 2014, dnr 1.1.1–8288/2014. 

 

Från ordförande i stiftelsen Gustaf och Ida Unmans 

donationsfond har inkommit en skrivelse med begäran att 

utbildningsnämnden ska utse en ordinarie ledamot och en 

suppleant till stiftelsestyrelsen för en period om tre år, 2015-01-

01 - 2017-12-31.  

 

Utbildningsförvaltningen föreslår att Karin Henrekson Ahlberg 

utses till ordinarie ledamot och Britt-Marie Kekonius till 

suppleant för utbildningsnämndens styrelseplatser i stiftelsen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom ledningsstaben. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden utser Karin Henrekson Ahlberg,  

(581021-8544), till ordinarie ledamot och Britt-Marie Kekonius 

(540508-0069), till suppleant för utbildningsnämndens 

styrelseplatser i Stiftelsen Gustaf och Ida Unmans 

donationsfond. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 16  

Villkor för enskild pedagogisk omsorg/familjedaghem 

Svar på skrivelse från Jan Valeskog (S). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

5 november 2014, dnr 1.1.3–5417/2014. 

 

Jan Valeskog (S) har 2014 ställt en skrivelse till utbildnings-

nämnden om villkoren för enskilt drivna familjedaghem.  

 

Som svar på skrivelsen lämnas en redovisning av skollagens 

krav på pedagogisk omsorg, Skolverkets allmänna råd för 

pedagogisk omsorg, stadens riktlinjer för enskild pedagogisk 

omsorg, stadens bidragsnivåer och förvaltningens syn på de 

förutsättningar och bedömningar som bör gälla för enskilda 

huvudmän med hänvisning till nationella styrdokument. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen från Jan Valeskog (S) om villkor för 

enskild pedagogisk omsorg/familjedaghem. 
 

Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 17   

Oacceptabla brister i skolskjuts 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (FP), Markus Nordström 

(M), Kain Ernlund (C) och Erik Slottner (KD). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

17 november 2014, dnr 1.1.3-8719/2014. 

 

Lotta Edholm (FP), Markus Nordström (M), Karin Ernlund (C) 

och Erik Slottner (KD) har till nämnden lämnat en skrivelse 

med krav på att utbildningsförvaltningen ska agera för att häva 

ramavtalet för persontransporter inklusive skolskjuts med 

SAMTRANS Skol- och Handikapptransporter Stockholm AB. 

Orsaken är att leverantören inte har fullgjort sina åtaganden 

enligt ramavtalets villkor.  

 

Utbildningsförvaltningen kommer snarast, dock senast från och 

med den 1 mars 2015 och under avtalets återstående löptid att 

ordna persontransporterna avseende de resenärer som har eller 

kommer att ha beslut om ensamåkning på annat sätt än genom 

Samtrans försorg. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (FP), ledamoten Markus 

Nordström (M) och tjänstegörande ersättaren Erik Slottner (KD) 

framlade ett eget förlag till beslut och yrkade bifall till detta. 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 
finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Lotta Edholm m.fl. (FP), Markus Nordström m.fl. (M) och Erik 

Slottner (KD) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån 

för eget förslag: 

 

1. att avslå utbildningsförvaltningens förslag till beslut. 

2. att därutöver anföra följande: 

 

Efter att vi lagt en skrivelse om behovet av kraftiga åtgärder för 

att komma tillrätta med problemen kring skolskjuts och 

persontransporter svarar förvaltningen nu att transporterna av 

ensamåkande barn ska lyftas ur det befintliga avtalet, och 

framöver kommer att skötas av en annan leverantör. I skrivelsen 

framgår tydligt att denna nya upphandling är den enda åtgärd 

som föreslås. Inga andra påföljder mot leverantören planeras. 

 

Det som nu görs är för lite. Den nya upphandlingen berör enbart 

omkring 10 procent av de elever som är i behov av skolskjuts, 

ca 130 barn. Utöver de ca 1250 berörda skoleleverna finns också 

ett stort antal vuxna stockholmare som är i behov av 

persontransporter. Vi kräver istället att avtalet hävs i sin helhet. 

 

Vi har fått nya brev om problem med skolskjutsar snart sagt 

varje arbetsdag sedan skolstarten i augusti. Det har handlat om 

förseningar, men även om rent trafikfarliga incidenter; om 

förare som inte känt till hur korrekt säkerhetsutrustning ska 

användas i bilen, om oskyltade bilar och om uteblivna skjutsar. 

Händelser som är oacceptabla varje gån-g de inträffar, men som 

ändå har tillåtits ske gång på gång i snart ett halvår. Barnen som 

åker med skolskjuts har självklart rätt till ett bra bemötande och 

att komma i tid till skolan.  

 

Serviceförvaltningen slog redan den 9 september fast att bolaget 

”i väsentligt hänseende bryter mot avtalet”, och att staden mot 

bakgrund av detta ägde rätt att häva avtalet och få ersättning för 

skada (enligt 27 § i ramavtalet). Serviceförvaltningen gav 

bolaget en frist om 30 dagar för att komma tillrätta med 

problemen. Efter att fristen gått ut i oktober konstaterades att det 

fortsatt fanns mycket stora leveransproblem. Ändå tillät den nya 

majoriteten avtalet att löpa vidare utan att några sanktioner 

sattes in. Och där befinner vi oss idag, snart fem månader efter 

avtalsstart. 

 

Det här handlar om mycket utsatta barn och vuxna som behöver 

stöd, skydd och hjälp för att ta sig till skola, boende och sina 

dagliga verksamheter. I dagens läge tycks de snarare 

skyddslösa. 
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§ 18   

Delegation i upphandling av skolskjuts till elever som har 

eller kommer att ha beslut om ensamåkning 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden delegerar till förvaltningschefen vid 

serviceförvaltningen att för utbildningsnämndens räkning 

besluta om förfrågningsunderlag, tilldelningsbeslut, teckna 

ramavtal, besluta om förlängningar, förändringar och tillägg 

till avtalet utifrån affärsmässiga grunder i upphandlingen av 

skolskjuts för elever som har eller kommer att ha beslut om 

ensamåkning. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

19 november 2014, dnr 1.3.3-9476/2014. 

 

Ny upphandling av ramavtal för skolskjuts för elever som har 

eller kommer att ha beslut om ensamåkning ska genomföras. 

Orsaken är att antagen leverantör, trots uppmaningar om att 

vidta rättelse och åtgärda förekommande brister, inte har 

fullgjort sina åtaganden enligt gällande ramavtal för skolskjuts
1
. 

Bristerna är av sådan omfattning att serviceförvaltningen i 

samråd med stadsadvokaten och utbildningsförvaltningen 

beslutat att skolskjuts för dessa elever ska ordnas på annat sätt 

än genom nuvarande leverantör. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden delegerar till förvaltningschefen vid 

serviceförvaltningen att för utbildningsnämndens räkning 

besluta om förfrågningsunderlag, tilldelningsbeslut, teckna 

ramavtal, besluta om förlängningar, förändringar och tillägg 

till avtalet utifrån affärsmässiga grunder i upphandlingen av 

skolskjuts för elever som har eller kommer att ha beslut om 

ensamåkning. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 

                                                 
1
 Ramavtal persontransporter inklusive skolskjuts, serviceförvaltningen dnr 3.3.3-

172/2014. 
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Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (FP), Markus Nordström m.fl. (M) och Erik 

Slottner (KD) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Vi anser att avtalet med nuvarande leverantör bör hävas i sin 

helhet. Givet att det inte blir så har vi inget att erinra mot en ny 

upphandling som sådan.  

 

Det är dock oerhört viktigt att man i den nya upphandlingen 

ställer höga krav på trafiksäkerhet, tydliga krav på hög kvalitet i 

leveransen, kompetens om funktionsnedsättningar hos 

chaufförerna samt tydliga uppföljnings- och 

sanktionsmöjligheter från upphandlarens sida vid oförmåga att 

uppnå fullgod leverans. Kommunen ska ställa höga och korrekta 

krav i upphandling och ska inte tveka att använda avtalets 

sanktionsmöjligheter. Därför är det viktigt att dessa 

sanktionsmöjligheter utformas på ett korrekt sätt.  

 

Det får inte bli så att föräldrar försöker få beslut om 

ensamåkning därför att den ordinarie skjutsen inte fungerar på 

grund av upprepade leveransproblem. Beslut om ensamåkning 

ska vara en konsekvens av att barnet på grund av sin 

funktionsnedsättning är i behov av det, inte på grund av att de 

turlagda slingorna inte fungerar. 

 

Vi anser också att det är av stor vikt att staden följer upp hur 

persontransporterna för vuxna fungerar framöver. Många vuxna 

med funktionsnedsättning har behov av fungerande skjutsar för 

att kunna delta i arbete till exempel vid de dagliga 

verksamheterna. 
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§ 19   

Yttrande till förvaltningsrätten 

Yttrande i Förvaltningsrätten i Stockholms mål 25520-14, 

allmänna avdelningen, enhet 11. 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden antar förvaltningens yttrande såsom sitt 

eget. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar till Stockholms stads juridiska 

avdelning att enligt fullmakt föra utbildningsnämndens talan 

i allmän förvaltningsdomstol i det aktuella ärendet.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

11 november 2014, dnr 1.8.1-9082/2014. 

 

Utbildningsnämnden fattade den 25 september 2014 beslut om 

att inte bevilja en ansökan från enskild om att få bidrag i form 

av skolpeng för studier vid svenska skola i utlandet. Beslutet har 

nu överklagats till Förvaltningsrätten i Stockholm.  

 

Förvaltningen anser i sitt tjänsteutlåtande att överklagandet i 

första hand ska avvisas och andra hand att överklagandet ska 

avslås. 

  
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden antar förvaltningens yttrande såsom sitt 

eget. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar till Stockholms stads juridiska 

avdelning att enligt fullmakt föra utbildningsnämndens talan 

i allmän förvaltningsdomstol i det aktuella ärendet.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Jäv 

Tjänstgörande ersättaren Monika Lozancic (M) anmälde jäv och 

deltog på grund av det inte i handläggningen av detta ärende. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 20   

Föreläggande vid vite att fullgöra skolplikten 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar med stöd av 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) att:  

 

1. Förelägga vårdnadshavaren VH1 att tillse att barnen XX, ZZ 

och YY, från och med den måndag som inträffar dagen efter 

det att VH1 tagit del av detta beslut, infinner sig på 

Maltesholmsskolan i Stockholm varje skoldag under 

resterande del av läsåret 2014/2015 vid skoldagens början 

för fullgörande av skolplikten.  

 

Om föreläggandet inte följs ska VH1 förpliktigas att utge ett vite 

om 165 kr per barn och skoldag. Frånvaro på grund av sjukdom, 

som styrks med läkarintyg, ska inte utlösa vite.   

 

2. Förelägga vårdnadshavaren VH2 att tillse att barnen XX, ZZ 

och YY, från och med den måndag som inträffar dagen efter 

det att VH2 tagit del av detta beslut, infinner sig på 

Maltesholmsskolan i Stockholm varje skoldag under 

resterande del av läsåret 2014/2015 vid skoldagens början 

för fullgörande av skolplikten. 

 

Om föreläggandet inte följs ska VH2 förpliktiga att utge ett vite 

om 165 kr per barn och skoldag. Frånvaro på grund av sjukdom, 

som styrks med läkarintyg, ska inte utlösa vite.  

 

3. Ge Stockholms stads juridiska avdelning uppdrag, att enligt 

tidigare fullmakt, föra utbildningsnämndens talan i allmän 

förvaltningsdomstol i det aktuella ärendet. 

 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

31 oktober 2014, dnr 4.2.2-8416/2014. 

 

Vårdnadshavarna VH1 och VH2 håller sina barn hemma från 

skolan på grund av religiös och filosofisk övertygelse. Barnen 

LL och XX har hållits hemma från undervisning sedan läsåret 

2008/09. Barnen ZZ och YY har aldrig varit i skolan. 

 

För de två äldre barnen har utbildningsnämnden avslagit 

vårdnadshavarnas tidigare ansökningar om fullgörande av 

skolplikten på annat sätt samt förelagt vårdnadshavarna vid vite 

att tillse att barnen fullgör skolplikten. Flera kontakter har tagits 
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med vårdnadshavarna i syfte att få barnen till skolan, men de 

hålls fortsatt hemma. 

 

Förvaltningen anser att vårdnadshavarna ska förläggas vid vite 

att tillse att barnen XX, ZZ och YY fullgör skolplikten. 

Förvaltningen anser inte att vitesföreläggandet bör omfatta LL 

som nu är 15 år och därför är inne på sitt nionde skolår. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden beslutar med stöd av 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) att:  

 

1. Förelägga vårdnadshavaren VH1 att tillse att barnen XX, ZZ 

och YY, från och med den måndag som inträffar dagen efter 

det att VH1 tagit del av detta beslut, infinner sig på 

Maltesholmsskolan i Stockholm varje skoldag under 

resterande del av läsåret 2014/2015 vid skoldagens början 

för fullgörande av skolplikten.  

 

Om föreläggandet inte följs ska VH1 förpliktigas att utge ett 

vite om 165 kr per barn och skoldag. Frånvaro på grund av 

sjukdom, som styrks med läkarintyg, ska inte utlösa vite.   

 

2. Förelägga vårdnadshavaren VH2 att tillse att barnen XX, ZZ 

och YY, från och med den måndag som inträffar dagen efter 

det att Fredrik Boman tagit del av detta beslut, infinner sig 

på Maltesholmsskolan i Stockholm varje skoldag under 

resterande del av läsåret 2014/2015 vid skoldagens början 

för fullgörande av skolplikten. 

 

Om föreläggandet inte följs ska VH2 förpliktiga att utge ett 

vite om 165 kr per barn och skoldag. Frånvaro på grund av 

sjukdom, som styrks med läkarintyg, ska inte utlösa vite.  

 

3. Ge Stockholms stads juridiska avdelning uppdrag, att enligt 

tidigare fullmakt, föra utbildningsnämndens talan i allmän 

förvaltningsdomstol i det aktuella ärendet. 

 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Jäv 

Tjänstgörande ersättaren Monika Lozancic (M) anmälde jäv och 

deltog på grund av det inte i handläggningen av detta ärende. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 21   

Överklagande av Förvaltningsrätten i Stockholms dom 

angående vitesföreläggande 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att Förvaltningsrätten i 

Stockholms dom den 19 november 2014, mål nr 28730-13 

ska överklagas. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt stadsledningskontorets 

juridiska avdelning att med stöd av fullmakt föra 

utbildningsnämndens talan i enlighet med detta 

tjänsteutlåtande.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

26 november 2014, dnr 13-222/790. 

 

Arbetsmiljöverket har den 20 februari 2013 förelagt Stockholms 

stad att vidta arbetsmiljöåtgärder vid Stockholms grund- och 

gymnasieskolor, vid vite av 2 mnkr. 

 

Utbildningsnämnden har vidtagit en rad åtgärder för att uppfylla 

föreläggandet. Arbetsmiljöverket har inte ansett att åtgärderna 

var tillräckliga i alla delar och har därför ansökt till 

Förvaltningsrätten i Stockholm om utdömande av vite. 

Nämnden har till förvaltningsrätten framfört att förläggandet är 

uppfyllt samt att om föreläggandet avser mer omfattande 

åtgärder så är föreläggandet i strid med både lagen om vite och 

skollagstiftningen. Vidare finns det faktiska och praktiska 

hinder för mer omfattande åtgärder genom bland annat gällande 

kollektivavtal. 

 

Förvaltningsrätten har bifallit ansökan genom utdömande av ett 

jämkat vite om 700 000 kr. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom utbildningsförvaltningen i samråd med 

stadsledningskontorets juridiska avdelning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden beslutar att Förvaltningsrätten i 

Stockholms dom den 19 november 2014, mål nr 28730-13 

ska överklagas. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt stadsledningskontorets 

juridiska avdelning att med stöd av fullmakt föra 
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utbildningsnämndens talan i enlighet med detta 

tjänsteutlåtande.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (FP), ledamoten Markus 

Nordström (M) och tjänstegörande ersättaren Erik Slottner (KD) 

framlade ett eget förlag till beslut och yrkade bifall till detta. 
 

Jäv 

Tjänstgörande ersättaren Monika Lozancic (M) anmälde jäv och 

deltog på grund av det inte i handläggningen av detta ärende. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 
finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
 

Reservation 

Lotta Edholm m.fl. (FP), Markus Nordström m.fl. (M) och Erik 

Slottner (KD) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån 

för eget förslag: 

 

1. att avslå utbildningsförvaltningens förslag till beslut 

2. att därutöver anföra följande 
 

Det vore mycket olyckligt om staden väljer att överklaga domen 

istället för att arbeta för att uppfylla de krav som finns i 

Arbetsmiljöverkets föreläggande. Det skulle signalera att arbetet 

för att förbättra lärares arbetsmiljö nedprioriteras. Istället måste 

man fortsätta det arbete som inleddes under förra mandatperioden 

för att förbättra lärares arbetsmiljö. 

 

Även om man skulle överklaga är det osäkert om kammarrätten ger 

prövningstillstånd. I så fall kvarstår ju vitet. Stockholms stad bör 

fortsätta arbetet för att förbättra arbetsmiljön för lärare. Ett 

överklagande innebär bara att Stockholms lärare står som förlorare. 
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§ 22   

Övriga frågor 

Inga övriga frågor anmäldes. 


